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Protokół nr 47/2023
z posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 23 lutego 2023 r.

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali
obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza
32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Artur Maruszczak - zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Mikołaj Miścicki - radca prawny;
4) Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska

i Rolnictwa;
5) Jolanta Gądek-Rypel – prezes Miejskiego Zarządu Energetyki Cieplnej.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 i powitania dokonała wiceprzewodnicząca komisji
Ewa Stogniew. Wiceprzewodnicząca komisji poinformowała, że zostało osiągnięte
kworum, więc obrady Komisji Infrastruktury są prawomocne (w chwili rozpoczęcia
obrad nieobecna była radna Ewa Czubek, która dołączyła do posiedzenia).

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu nr 46/2023 z 19 stycznia 2023 r.
4. Modernizacja i plany realizacji inwestycji infrastruktury ciepłowniczej w mieście.
5. Sprawozdanie z wykonania Uchwały Nr XLIV/510/2022 Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Kędzierzyn-Koźle w 2022 roku”.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad
i trybu przeprowadzania konsultacji w ramach Budżetu Obywatelskiego
w Kędzierzynie-Koźlu oraz określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt
budżetu obywatelskiego.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem uwag do ww. porządku obrad przewodniczący przeszedł do
kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 46/2023 z 19 stycznia 2023 r.

Wiceprzewodnicząca poinformowała, iż nie wpłynęły uwagi do ww. protokołu
i poddała pod głosowanie protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (1)
Ewa Czubek

Ad 4.
Modernizacja i plany realizacji inwestycji infrastruktury ciepłowniczej w mieście.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś zapytał, czy istnienie możliwość, aby źródło
ciepła pochodzące z Zakładów Azotowych rozbudować.
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Prezes zarządu MZEC Jolanta Gądek-Rypel odpowiedziała, iż prawdopodobnie
warianty rozbudowy sieci były brane pod uwagę. Jednakże na tamten moment nakłady
finansowe były o wiele wyższe. W chwili obecnej ciężko jest powiedzieć jakie byłyby
nakłady zasilenia Koźla w ciepło azotowe, trzeba byłoby to od nowa policzyć,
ponieważ koszty wzrosły. Zwróciła uwagę, iż cena za ciepło z Zakładów Azotowych
od 7 lutego wzrosło o ok. 80%. Zakład planuje zmienić umowę z PGE, aby była niższa
z 640/614 zł w zależności czy przedsiębiorstwo płaci akcyzę na 250 zł. W chwili
obecnej zakład płaci cenę dla biznesu, natomiast są ceny również oparte na towarowej
giełdzie energii.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak dodał, iż analizy możliwości zasilania osiedli,
które nie mają ciepła systemowego z Zakładów Azotowych, Elektrowni były
dokonywane i są różne możliwości. Także, czy jest możliwość wrzucenia ciepła na
teren Pola Południowego, gdzie są inwestycje. Jednakże problem polega na
przetransportowaniu tego ciepła. Do Koźla z Azot jest około 8 km, więc koszt opiewał
by na kwotę dziesiątek milionów złotych.

Wiceprzewodnicząca komisji poinformowała, iż nie ma więcej osób zgłaszających się
do dyskusji, więc komisja zapoznała się i przyjęła ww. informację.

Ad 5.
Sprawozdanie z wykonania Uchwały Nr XLIV/510/2022 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie „Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2022 roku”.

Ewa Czubek zapytała, czy gmina już zawarła umowę na opiekę weterynaryjną na rok
2023.

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Gabriela Helbin-Golasz
poinformowała, iż musiałaby sprawdzić.

Wiceprzewodnicząca komisji poinformowała, iż nie ma więcej osób zgłaszających się
do dyskusji, więc komisja zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad
i trybu przeprowadzania konsultacji w ramach Budżetu Obywatelskiego
w Kędzierzynie-Koźlu oraz określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt
budżetu obywatelskiego.
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Tomasz Scheller wyraził niezadowolenie, iż projekcie uchwały nie ujęto propozycji
dotyczącej zachęcenia rad osiedlowych do np. wygrania czegoś w zamian za bardzo
aktywny udział w agitacje.

Dominik Szustakiewicz poprosił o wyjaśnienie w kwestii formalizacji przy
głosowaniu.

Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz podkreślił, iż mieszkańcy bez weryfikacji
tożsamości będą mogli wrzucić do urny wypełnioną kartę do głosowania. Natomiast
później będzie dokonywana weryfikacja.

Michał Nowak złożył wniosek o przyjęcie następujących zmian brzmienia załącznika
do uchwały:

1. w § 8:
a) ust. 2 pkt 1 otrzymuje brzmienie:

„1) pisemnej – z zastosowaniem druku formularza głosowania, sporządzonego zgodnie
z wzorcem nr 2 załączonym do niniejszego załącznika, podpisanego własnoręcznym
podpisem, składanego w zamkniętych i zaplombowanych urnach udostępnionych
mieszkańcom w położonych na terenie poszczególnych Osiedli:

a) wyznaczonych budynkach Urzędu Miasta lub gminnych jednostek
organizacyjnych – w godzinach ich dostępności dla interesantów,
b) siedzibach Zarządów i Rad Osiedli – w godzinach wyznaczonych dyżurów
członków tych organów;”,
b) ust. 3 otrzymuje brzmienie:

„3. Oddanie głosu w trybie określonym w ust. 2 pkt 1 następuje poprzez złożenie przez
mieszkańca Osiedla do urny na druku formularza głosowania oświadczenia,
zawierającego:

1) dane określające tożsamość głosującego w postaci imienia, nazwiska i daty
urodzenia;
2) wskazanie miejsca zamieszkania głosującego;
3) potwierdzenie zapoznania się z klauzulą informacyjną RODO oraz
wyrażenie zgody na przetwarzanie danych osobowych dla potrzeb
przeprowadzenia konsultacji w ramach Budżetu Obywatelskiego;
4) wskazanie nazwy wybranego projektu zadania.”;

Pozostałe zmiany proponowane ww. uchwałą pozostają bez zmian:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)



5

Ewa Czubek , Michał Nowak, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Adam Oczoś

Komisja jednogłośnie pozytywnie 6 głosów ,,za” zaopiniowała ww. wniosek.

Następnie wiceprzewodnicząca komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz
z przyjętym wnioskiem:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie 7 głosów ,,za” zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z przyjętym wnioskiem.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 23 marca 2023 r. godz. 16:00.

Tomasz Scheller przypomniał, iż nie otrzymał informacji dotyczącej zadań
inwestycyjnych na poszczególnych osiedlach. Następnie radny poprosił
o udostępnienie wniosków, które gmina złożyła w sprawie pozyskania dotacji do
zakupów wozów strażackich na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w roku 2022 i 2023.
Kończąc przypomniał kwestię monitoringu na osiedlu Sławięcice, gdzie gmina kupiła
kamery około 6 lat temu, a teraz zabrała. Osiedle straciło środki finansowe, które
mogłaby przeznaczyć na inny cel. Zapytał, jaka była przyczyna zabrania kamer.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, iż zabrano kamery, ponieważ
zmieniło się prawo. Dostęp do kamer nie może mieć członek zarządu osiedla, więc
będzie miał pracownik straży miejskiej.

Radca prawny Mikołaj Miścicki dodał, iż nie zmieniło się prawo tylko powinien się
pojawić przepis, aby rada osiedla mogła monitorować. Przepis obejmujący zapis
„dbanie o bezpieczeństwo” to nie monitorowanie, ponieważ ustawodawca nie zapisał,
iż monitoring jest w ramach bezpieczeństwa. Przypomniał o aktach wyższego rzędu
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niż ustawy tj. Rozporządzenie o ochronie danych, które są bardzo wrażliwe, więc
lepiej żeby nikt ich nie mógł zakwestionować.

Sławomir Wołkowiecki zapytał, czy wały o których wspominał wcześniej zostały
zgłoszone do weryfikacji w sprawie ich stanu przydatności przed ewentualną
powodzią.

Artur Maruszczak opowiedział, iż owa sprawa została zgłoszona do Wód Polskich.

Sławomir Wołkowiecki przypomniał, iż zbliża się wiosna, więc jak nastąpi wegetacja
pojawi się destrukcja przy śluzie wodnej. Część roślin przy zaporze została wycięta,
a część została.

Artur Maruszczak przypomniał, iż ustalono, aby gmina pilnowała, żeby wycinka
została dokonywana na całym tym terenie.

Ewa Czubek zapytała mecenasa, na jakiej podstawie będzie można wpisać do statutu
rad osiedli zapis, aby byli upoważnieni do obsługi kamer/monitoringu.

Radca prawny wyjaśnił, iż osiedla wykonują zadania gminy. Jeżeli ustawodawca
przewiduje, że zadaniem gminy jest prowadzenie monitoringu to można przypisać
prowadzenie takiego zadania radzie osiedla, przy czym co innego jest przestrzeganie
przepisu RODO, a co innego jest przepisanie zadania ustrojowo.

Ad 15.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:15
zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Adam Oczoś (-)

Protokołowała Joanna Motyl


